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tv and hifi also a car,and he is paying 3000.00 rent . he is left with 1000.00 for other expenses
which he cannot make ends meet... Can he accept zakat. 

  

Question

  

mufti saab ,i would like to know if a person is working and earning 4000.00 salary,he owns a tv
and  hifi also in a car,and he is paying 3000.00 rent . he is left with 1000.00 for other expenses
which he cannot make ends meet.

  

CAN HE EXCEPT ZAKKAT

  

Answer

  

In the name of Allah, Most Gracious, Most Merciful 

  

Assalaamu 'alaykum waRahmatullahi Wabarakatoh 

  

If the value of the hifi and the television and any other possession of his which does not fall
under the ambit of the necessities of life equal more the amount of Nis?b, it will not be
permissible for such a person to accept Zak?h. The car is considered as a necessity; therefore,
it will be excluded from the Nisab; however, the hifi and the television do not constitute
necessities, therefore they will be included in the calculation of Nisab. 
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( ولا تدفع إلى غني ) يملك قدر النصاب من أي مال كان فارغا عن حاجته – (اللباب ج 1 ص 151
قديمي)

  

 وأما الغنى الذي يحرم به أخذ الصدقة وقبولها فهو الذي تجب به صدقة الفطر والأضحية وهو
أن يملك من الأموال التي لا تجب فيها الزكاة ما يفضل عن حاجته وتبلغ قيمة الفاضل مائتي
درهم من الثياب والفرش والدور والحوانيت والدواب والخدم زيادة على ما يحتاج إليه كل
ذلك للابتذال والاستعمال لا للتجارة والإسامة ، فإذا فضل من ذلك ما يبلغ قيمته مائتي
درهم وجب عليه صدقة الفطر والأضحية وحرم عليه أخذ الصدقة ثم قدر الحاجة ما ذكره الكرخي
في مختصره فقال لا بأس بأن يعطى من الزكاة من له مسكن وما يتأثث به في منزله وخادم وفرس
وسلاح وثياب البدن وكتب العلم إن كان من أهله فإن كان له فضل عن ذلك ما يبلغ قيمته مائتي
درهم حرم عليه أخذ الصدقة لما روي عن الحسن البصري أنه قال كانوا يعطون الزكاة لمن يملك
عشرة آلاف درهم من الفرس والسلاح والخدم والدار – (بدائع الصنائع ج 2ص 158 احياء
التراث)

  

  

And Allah knows best

  

Wassalam 

  

Ml. Yusuf bin Yaqub,
 Student Darul Iftaa

  

Checked and Approved by:

  

Mufti Ebrahim Desai
 Darul Iftaa, Madrassah In'aamiyyah
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